
معاون سازمان حفاظت محیط زیست:  

 اقدام جدی برای جمع آوری 
آب باران در تهران نشده است

ش�هروند| »امروز جهان با بح��ران آب مواجه 
است. درحالی که هنوز اقدام جدی برای جمع آوری 
آب باران در دوره های بارندگی در شهرهای خشک 
و نیمه خشک همچون تهران انجام نشده است«، 
بحران آب ه��ر روز پررنگ و پررنگ تر می ش��ود و 
این در شرایطی است که جای خالی اقداماتی که 
می تواند به کمرنگ ش��دن یا بهبود اوضاع منجر 
ش��ود، کاملا قابل لمس اس��ت. دراین باره معاون 
توس��عه مدیریت، حقوقی و امور مجلس سازمان 
حفاظت محیط زیس��ت، با تأکید بر این که هنوز 
اقدامی برای جم��ع آوری آب ب��اران در دوره های 
بارندگی در شهرهایی همچون تهران نشده است، 
در نخس��تین س��مپوزیوم بین المللی چشم انداز 
ش��هرهای پایدار آینده ایران، گفت: کاهش سرانه 
آب تجدیدپذیر کشور به مرور زمان باعث فشار به 
آب های غیرتجدیدپذی��ر و در نتیجه، کاهش آب 

زیرزمینی می شود.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی سازمان حفاظت 
محیط زیس��ت)پام(، محمد مجابی، ادامه داد: در 
گذش��ته نگاه یک طرفه ای به مباح��ث اقتصادی 
وجود داش��ت، به طوری که ه��ر فعالیت تولیدی 
که با برداش��ت منابع طبیعی همراه بود، منجر به 
تخریب طبیعت می ش��د. زمانی که بهره برداری از 
 طبیعت افزایش یافت، آلودگی زیست محیطی نیز

 به خاط��ر تولید بیش��تر پس��ماندهای حاصل از 
بهره وری افزایش پیدا کرد. در نتیجه، در اواخر قرن 
بیستم با بحران های جدی زیست محیطی روبه رو 
شدیم. او گفت: برای کنترل این مسأله، حرکت های 
جدی همچون اجلاس جهانی زمین شکل گرفت 
که در آن دس��تیابی به توس��عه پایدار مطرح بود. 
بعد از برگزاری این اجلاس، نگاه جامعه جهانی به 
محیط زیست از یک وجهه بهتری برخوردار شد و 
بهره برداری سبز مورد اهمیت قرار گرفت. مجابی 
با اشاره به این موضوع که بحران های متعددی در 
حوزه محیط زیست وجود دارد، گفت: امروز جهان با 
بحران آب مواجه است. درحالی که هنوز اقدام جدی 
برای جم��ع آوری آب ب��اران در دوره های بارندگی 
در شهرهای خشک و نیمه خشک همچون تهران 
انجام نشده است. او با تأکید بر این مسأله که تولید 
محصولات صادراتی همچون پسته و هندوانه که به 
آب زیادی نیاز دارد، باید در کش��ور مدیریت شود، 
ادامه داد: کاهش س��رانه آب تجدیدپذیر کشور به 
مرور زمان باعث فشار به آب های غیرتجدیدپذیر و 

در نتیجه، کاهش آب زیرزمینی می شود.

 وزیر بهداشت در جلسه
 با کمیسیون برنامه و بودجه مجلس: 

  از۴8هزار میلیارد ریال اعتبار
 بخش سلامت، تنها ۲8هزارمیلیارد 

تأمین شد
ایسنا| س��خنگوی کمیس��یون برنامه و بودجه 
مجلس با اشاره به جلسه روز سه شنبه این کمیسیون 
با وزیر بهداشت و معاونین او، از ارایه گزارشی در مورد 
نحوه هزینه کرد اعتبارات بخش بهداشت در بودجه  

سال 93 خبر داد.
غلامرضا کات��ب اظهار ک��رد:  وزیر بهداش��ت و 
معاونین وی با حضور در جلس��ه کمیسیون برنامه 
و بودجه، بند ط تبصره 22 بودج��ه 93 هزینه کرد 
هدفمندی را مورد بررس��ی قرار دادند و گفتند که 
از 48 هزار میلیارد ریالی که برای بخش س��لامت در 
بودجه 93 پیش بینی شده بود 28 هزار میلیارد ریال 
اختصاص یافته است. به گفته وی، براساس گزارش 
وزارت بهداشت 7.5 میلیون نفر در بیمارستان های 
دولتی بستری شده اند که سهم پرداخت روستاییان 
در بیمارس��تان های دولتی از 37 به 4.5 در سال 93 
کاهش یافته و دسترسی مردم به دارو از 329 قلم به 

770 قلم افزایش پیدا کرده است.
س��خنگوی کمیس��یون برنامه و بودجه مجلس 
شورای اسلامی ادامه داد:  همچنین در این گزارش 
عنوان شد که از مجموع اعتبار 2134 میلیارد تومان 
از مح��ل یک درص��د ارزش افزوده که ق��رار بوده به 
بخش سلامت اختصاص یابد 1801 میلیارد تومان 

تخصیص یافته است.
کاتب گفت: از بودجه تخصیص  یافته برای بخش 
سلامت 1478 میلیارد تومان به بخش بیمه سلامت 
ایرانیان برای روس��تاییان، 222 میلیارد تومان برای 
دانشگاه های علوم پزشکی و 586 میلیارد تومان برای 

بخش عمرانی تخصیص یافته است.

مأموریت سازمان بازرسی برای 
مقابله با تخریب جنگل در گیلان

شهروند| هیأتی ویژه از بازرسان زبده گروه جهاد 
کشاورزی و محیط زیست سازمان بازرسی کل کشور 
برای رس��یدگی به تخلفات صورت گرفت��ه درباره 
تخریب جنگل و منابع طبیعی به استان گیلان اعزام 
می شوند. به گزارش روابط عمومی سازمان بازرسی 
کل کشور، قرار اس��ت بازرسان سازمان هفته آینده 
ضمن بازرس��ی از س��ازمان ها و مراجع ذی ربط در 
استان گیلان از نزدیک موارد تخریب جنگل و منابع 
طبیعی را بررس��ی و گزارش تخلف��ات را به محاکم 

قضایی ارایه دهند.
بازرسان سازمان بازرس��ی کل کشور طی مدت 
استقرار در استان گیلان، از طریق بازرسی  کل استان 
گیلان پذیرای گزارش های مردمی درباره تخلفات و 
تخریب جنگل، مراتع و منابع طبیعی در این استان 
خواهد بود.  گفتنی اس��ت اعزام بازرسان در اجرای 
دستور ویژه آیت الله آملی لاریجانی رئیس قوه قضائیه 

به سازمان بازرسی کل کشور صورت گرفته است.
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دایک مرزی تالاب  هامون تخریب شد

بازگشت حیات به  هامون
ش�هروند| مدیرکل حفاظت محیط زیس��ت 
سیستان و بلوچستان با اش��اره به تخریب دایک 
مرزی  هامون، گفت: اقدام به تخریب و بازگشایی 
حدود ی��ک کیلومتر از دایک مرزی در قس��مت 
 هامون پوزک )شرق تالاب( درحالی صورت گرفت 
که پیش از این کمتر از 80 متر از دایک مرزی باز 

بود.
به گزارش پایگاه اطلاع رس��انی محیط زیست 
)پ��ام(، س��عید محم��ودی مدی��رکل حفاظت 
محیط زیست سیستان و بلوچس��تان با اشاره به 
جلسه رئیس س��ازمان حفاظت محیط زیست و 
استاندار سیستان و بلوچس��تان پیرامون احیای 
تالاب بین الملل��ی  هامون، گفت:  بن��ا بر مصوبه 
جلس��ه مبنی بر بازگش��ایی دایک م��رزی، طی 
هماهنگی های صورت گرفته با مرزبانی استان و با 
بکارگیری ماشین آلات سنگین، جهت بازگشایی 
مبادی ورودی آب به تالاب بین المللی  هامون اقدام 

شد.
او ادامه داد: اقدام به تخریب و بازگشایی حدود 
یک کیلومت��ر از دایک مرزی در قس��مت  هامون 
پوزک )ش��رق تالاب( درحالی صورت گرفت که 

پیش از این کمتر از 80 متر از دایک مرزی باز بود.
مدیرکل حفاظت محیط زیس��ت سیستان و 
بلوچستان با بیان این که پس از تخریب و بازگشایی 
این بخش در مجموع حدود 4.5 کیلومتر از دایک 
مرزی باز ش��ده اس��ت، افزود: لایروبی و تعریض 
کانال های اصلی منتهی به تالاب های بین المللی  
هامون از دیگر اقدام��ات صورت گرفته به منظور 

تسریع روند احیا است.
او ورود بیش��ترین حجم آب در کمترین زمان 
ممکن به قسمت های حس��اس تالاب را ازجمله 
مهم ترین نتایج لایروبی و تعریض کانال های اصلی 
منتهی به تالاب های بین المللی  هامون برشمرد و 
گفت: هم اکنون 700 میلیون متر مکعب آب با دبی 
متوسط 110 متر مکعب از ش��اخه هیرمند وارد 

تالاب شده است.
محمودی اعلام ک��رد: هم اکنون در قس��مت  
هامون صابوری )ش��مال( حدود 100 هزار هکتار 
با عمق بین 10 تا 100 س��انتی متر آبگیری شده 

است.
مدیرکل حفاظت محیط زیس��ت سیستان و 
بلوچس��تان ابراز امیدواری کرد: ورود و پخش آب 
پس از بازگشایی دایک مرزی در  هامون پوزک در 
منطقه تپه کنیز که از کانون های عمده گردو غبار 
است منجر به مقابله با کانون های داخلی گردوغبار 
و کاهش اث��رات این پدی��ده در س��لامت مردم 

مي شود.

 معاون حقوقی و امور مجلس 
وزیر آموزش و پرورش اعلام کرد:

 نامه وزیر آموزش و پرورش
 برای عفو معلمان زندانی به قوه قضائیه

ایلنا| نامه  درخواس��ت عف��و معلمان زندانی 
از س��وی وزیر آموزش و پرورش به قوه قضائیه 
ارسال ش��ده اس��ت. مصطفی ناصری زنجانی، 
معاون حقوق��ی و امور مجلس وزی��ر آموزش و 
پ��رورش درباره دس��تگیری های اخیر معلمان 
گفت:  »نام��ه ای درخصوص عف��و این عزیزان 
نوش��ته ش��ده و این نامه از طرف وزی��ر به قوه 

قضائیه ارسال شده است.« 
معاون حقوقی و ام��ور مجلس وزیر آموزش و 
پرورش در پاسخ به این س��وال که در شرایطی 
که اعتراض معلمان در اوج خ��ود قرار دارد، آیا 
این بازداشت ها فضا را بیشتر متشنج نمی کند؟ 
ادامه داد:  »این معلمان از سال های قبل حکم 
داش��ته اند و درحال حاضر اجرا ش��ده اما باید 
دوستان تدبیر می کردند و وقت دیگری را برای 
بازداش��ت ها انتخاب می کردند. وزیر آموزش و 
پرورش و همکاران درحال تلاش هس��تند که 
اقدامی در راس��تای آزادی معلمان عزیز انجام 

شود.« 
او همچنین درباره تجمعات اخیر فرهنگیان 
در اعت��راض ب��ه وضیعت معیش��تی خ��ود و 
ابراز نارضایت��ی از پرداخت حق��وق و تبعیض با 
س��ایر کارمندان دولت، گفت: »م��ا نه معلمان 
را تحریک یا تش��ویق ب��ه اعت��راض می کنیم. 
اگر کس��ی حرف حق بزند، نمی توانیم بگوییم 
چرا حرف زدی؟ م��ا به تجمع کنن��دگان حق 

می دهیم.«
معاون حقوقی و امور مجل��س وزیر آموزش 
و پ��رورش با اش��اره ب��ه این ک��ه از فرهنگیان 
انتظ��ار داری��م و می خواهیم که ب��ه امکانات و 
محدودیت های کل کش��ور توجه کنند، ادامه 
داد: »گاهی بیش از این کش��ش نیست. در حد 
توان همه در تلاش هس��تند فرق میان حقوق 
معلمان و سایر کارمندان از بین برود؛ دولت هم 
همیشه همراه ما بوده و کمک کرده است. همه 
ما تلاش می کنیم و هیچ کوتاهی وجود ندارد.« 
او با تأکید بر این که معتقدیم نباید کارهایی 
که برای معلمان انجام می شود را رسانه ای کرد، 
گفت: »آم��وزش و پرورش تاکن��ون اقدامات و 
فعالیت هایی را برای معلمان انجام داده که خود 
معلمان از آن اطلاع دارند. هم افتخار این دنیا و 
هم آخرت ما است که بتوانیم به معلمان کمک 

کنیم.« 
معاون حقوق وزی��ر آموزش و پ��رورش بعد 
از آن، ای��ن موض��وع را اع��لام کرده ک��ه اخیرا 
نایب رئی��س کانون صنف��ی معلم��ان ایران و 
علیرضا  هاشمی، دبیرکل سازمان معلمان ایران 

بازداشت شده اند. 

ش�هروند| طرح نگارخانه ای به وس��عت یک 
ش��هر، پس از موج تعری��ف و تمجیده��ا، دیروز 
انتقادات س��ختی از س��وی هنرمندان و استادان 

دانشگاه دریافت کرد.
در نشس��تی که برای بررس��ی همین ایده در 
خانه هنرمندان برگزار ش��د، ش��هرداری تهران، 
س��خت ترین انتقادات را از ناصر فکوهی دریافت 
کرد. این استاد دانشگاه تهران، آنچه در سال های 
اخی��ر به عنوان ط��رح و برنامه ه��ای فرهنگی در 
تهران اجرا شده و مدیران شهری هر کدام از آنها 
را نقط��ه عطفی در سیاس��تگذاری های فرهنگی 
و هن��ری به ش��مار می آورند را م��ورد انتقاد قرار 
داد و گفت با سیاس��ت هایی که ب��رای ورود هنر 
به ش��هرهای ایران اعمال می شود، کاملا مخالف 

است. 
او گفت:  نکته مهم در آسیب شناسی اجتماعی 
این اس��ت که اصولا یک بح��ث اخلاقی در میان 
نیس��ت که در آن به دنبال مقصر بگردیم، کسی 
را محکوم کنیم یا به کس��ی جایزه بدهیم. شکی 
در ضرورت مسأله هنر در شهر و سیاست گذاری 
در زمینه وارد کردن هنر به شهر نیست. هرچند 
فکر نمی کنم مسئولان ما به حد کافی قانع شده 
باشند. حضوری هم که هنر تاکنون در دانشگاه ها 

و مدارس داشته، از بین رفته است.
فکوهی ادامه داد: من با سیاست هایی که برای 
ورود هنر به شهرهای ایران اعمال می شود، کاملا 
مخالفم. مثلا س��رامیک کاری روی س��تون های 
زیر پل ها در اتوبان ها کاری اش��تباه است. وقتی 
نمی توانی در این موقعیت از ماشین پیاده شوی، 
توقف کنی و یک اثر هن��ری را ببینی پس هدف 
از ای��ن کار چیس��ت؟ ما میلیون ه��ا فضای مرده 
شهری به جز بیلبوردها داریم که می توانیم از آنها 
به عنوان محل وقوع هنر استفاده کنیم. فقط باید 
ترس ها و فوبیا های مان را کن��ار بگذاریم. امروزه 
وقتی چند نف��ر دور هم جمع می ش��وند که یک 

کاری برای شهر بکنند، می ترسند.
او گفت: آرش��یوی از آثار وحش��تناک شهری 
دارم ک��ه امیدوارم یک روز بتوان��م آنها را در یک 
نمایشگاه نشان دهم. مثلا در بندرعباس که پر از 
نخل  است، نخل های الکترونیک با چراغ درست 

کرده اند! 
فکوه��ی گفت: م��ن فک��ر می کن��م تبلیغات 

بیلبوردها کثافت اس��ت و آن 
بیلب��وردی که روی��ش تبلیغ 
شده نجس اس��ت و گذاشتن 
ی��ک اث��ر هن��ری روی مکان 
آگه��ی تبلیغات��ی می توان��د 
اثر هن��ری را آل��وده کند. اگر 
خواس��تند از این ب��ه بعد هنر 
را در ش��هر مط��رح کنند باید 
بدانن��د که  ه��زار و ی��ک راه 
وجود دارد. امیدوارم اتفاقاتی 
که به دنبال اج��رای این طرح 
در تهران یا شهرس��تان ها قرار 
است بیفتد، نیفتد چون هرچه 
که در ته��ران اجرا می ش��ود 
بعدها به شکل فاجعه باری آن 

را در شهرستان ها می بینیم.
یک محصول گفتمانی در سطح شهر 

فرزان سجودی، زبان ش��ناس و استاد دانشگاه 
از دیگر حاضران در نشس��ت دیروز بود. او با بیان 
این که در این طرح، کلاژ هایی از همه دنیا با جدا 
ش��دن از بافت اصلی هن��ر، در یک م��کان دیگر 
نسبت به جایگاه اصلی ش��ان قرار گرفتند، گفت: 
دو راه ب��رای تحلیل این اتفاق وج��ود دارد؛ یکی 
این که این طرح را یک رخداد پست مدرن بدانیم. 
درواقع کلیت این اتفاق را بدون اجزای آن یعنی 
کلاژ بودن، هجو شدن و تقلبی بودن آثار در نظر 
بگیریم و به آن به عن��وان اتفاقی نگاه کنیم که در 

دنیا بی نظیر بوده است.

 او ادام��ه داد:  ن��گاه دوم که من آن را بیش��تر 
دوست دارم، این است که به عنوان یک محصول 
گفتمانی که به عمل اجتماعی منجر شده است، 
به آن نگاه کنی��م و چگونگی تولید و توزیع متون 
و نق��ش نهاده��ا در آن را که در این جا س��ازمان 
زیباسازی شهرداری تهران است، در نظر بگیریم. 
در این طرح، بارزترین مش��خصه جامعه مصرفی 
ک��ه روی آن تبلیغات تج��اری انجام می ش��ود، 
جایگاه کپ��ی آثار هنری کلاژش��ده ب��ود. البته 
این اتف��اق فق��ط ب��رای 10 روز رخ داد و دوباره 
جابه جایی ه��ا ص��ورت گرف��ت و بیلبورده��ا به 

کارکرد قبلی شان برگشتند.
س��جودی گفت: در این جا 1600 کار متفاوت 
عرضه ش��د که همه ما را شگفت زده کرد. مجری 
این عمل می خواه��د بگوید من می توانم و قدرت 
دارم که در یک روز همه اینها و حتی جهان شما 
هنرمندان را از آن خود کرده و 
این گونه عرضه اش کنم و شما 
مرعوب این عمل گفتمانی من 

شوید.
 اتوبان جای آثار رامبراند
 و کمال الملک نیست 

هنرمند  نادعلی��ان،  احم��د 
محیطی، از دیگر میهمانان این 
نشس��ت درباره  تفاوت نمایش 
آثار هنری در شهرها و موزه ها، 
گف��ت:  زمان��ی که در ش��هر، 
بیلبورد نصب می ش��ود، باید با 
توجه به س��رعتی که ب��ا آن در 
حال عبور هستیم، سریع ترین 
خوانش را داشته باشیم. تابلوی 
رامبراند و کمال الملک را نمی توانیم با سرعتی که 
در اتوبان ها حرکت می کنیم، ببینیم. همه  آن هایی 
هم که در اتوبان ها هس��تند هنرمند نیس��تند که 
بخواهند توجه یکس��انی به این آثار داشته باشند. 
باید در نظ��ر بگیریم که وقتی یک اثری در ش��هر 
نصب می شود در چه مقیاس، چه سطح و چه اثری 

به نمایش گذاشته شده است. 
او ادامه داد:  اگر خود را جای نخبه آشنا به هنر 
بدانم شاید از این اتفاق به وجد بیایم و بگویم یک 
هفته هم نوبت ما شد. در مترو، جاده و خیابان ها 
یک ش��ماره تلف��ن در ابعاد ب��زرگ می بینیم که 
یعنی نماین��ده انحصاری یک کالا توانس��ته کل 
جاده را با بهترین نقاط آن داش��ته باشد. بنابراین 

وقتی این طرح اجرا می ش��ود با خودم می گویم 
انگار می خواهند سر من ش��یره بمالند و بگویند 
که یک هفته ه��م بیلبوردها را به ت��و می دهیم. 
هرقدر هم بگویند برای این کار هزینه ش��ده باید 
ببینیم چه چیزی داده ایم و چه چیزی گرفته ایم.

 نادعلیان با اشاره به برداشت های متفاوت از این 
طرح از س��وی افراد مختلف، گفت:  ممکن اس��ت 
تص��ور دیگران با دی��دن این تابلوه��ا چیز دیگری 
باشد. آنها در خوش��بینانه ترین ش��کل، وقتی این 
تابلوها و نوشته های ش��ان را ببینند، فکر می کنند 
قرار است یک همایش ادبی برگزار شود. در اجرای 
این طرح، مالکیت مادی و معنوی آثار لحاظ نشده 
اس��ت. ما کش��وری هس��تیم که قانون کپی رایت 
جهانی را نداریم. آثارم��ان را کپی می کنند و ما هم 
کپی می کنیم اما اگر یک هلندی یا روس��ی به شهر 
تهران بیاید و اثر یک هنرمند هلندی یا روس��ی را 
روی بیلبورد ببیند با خ��ودش چه فکری می کند؟ 
آیا باید از مجری طرح تش��کر کند یا این که از این 
اتفاق ناراضی باش��د؟ به نظر من بای��د در این گونه 
موارد با مالک مادی و معنوی اثر مکاتبه ش��ود که 
رفتاری شایس��ته اهل فرهنگ است. طرحی که در 
تهران اجرا می شود تا دو سه سال بعد پس لرزه های 
آن در شهرس��تان های ما دیده می شود. اگر سنگ 
بنا را کج بگذاریم چگونه بعده��ا می توانیم ببینیم 

که اشتباه کرده ایم؟
  اثر هنری روی بیلبورد

 کارکرد تبلیغاتی پیدا می کند
بهن��ام کامرانی، هنرمند هنره��ای تصویری و 
استاد دانش��گاه، از دیگر میهمانان این نشست با 
بیان این که پدیده های نابهنگام و شگرف معمولا 
در ایران جریان س��از بوده اند، گف��ت: گاهی انگار 
باید در ای��ن مملکت اتفاقی بیفت��د که قدم های 
بع��دی برداش��ته ش��ود. بیلبوردهای زش��ت با 
تبلی��غ محص��ولات خارجی همه وج��وه زندگی 
ما را پرُ کرده و تبلیغات ماه��واره ای در ریزترین 
رفتارهای زندگی م��ان نفوذ کرده اند. فارغ از این، 
مس��أله  اغتشاش شهر مطرح اس��ت؛ تهران شهر 
مغشوش��ی اس��ت. وقتی اثر زیبایی هم در آن به 
نمایش گذاشته شود، انگار به اغتشاش بصری آن 
کمک کرده، چون چیزی که در تهران زیاد است، 
عناصر بصری اس��ت. حالا می بینی��م که اثرهای 
کلاژ ش��ده در ش��کل های مختل��ف از دوره های 
تاریخی متف��اوت در تهران به نمایش گذاش��ته 

می شوند.

به گفت��ه کامرانی، در این اتف��اق، اثر هنری یک 
وجه��ه اس��طوره ای و نمادی��ن پی��دا ک��رده برای 
فرهنگی که نتوانس��تیم درس��ت هضمش کنیم و 
آموزش اش بدهیم، برای نقاش��انی که نشناختیم و 
برای کمبود تفکرمان در هنر و فرهنگ. نابهنگامی 
باعث می ش��ود آثار از کارکرد خود خارج ش��وند. با 
این حال نمی توان از ش��عفی که با دی��دن این آثار 
به من دس��ت می دهد یا تاثیری ک��ه روی فرزندم 
می گذارد، گذش��ت. هنر برای ما و ذه��ن ما هنوز 
آیینی اس��ت. وقتی یک اثر هن��ری را روی بیلبورد 
می بینیم، یک وجه��ه کارک��ردی و تبلیغاتی پیدا 
می کند. در کش��ورهای دیگر آث��اری به هنرمندان 
سفارش داده می شود و شهرداری در متریال،  اندازه 
و مکان نصب آنها هی��چ دخالتی نمی کند. هنرمند 
خودش اثر را می س��ازد و خودش ه��م جای آن را 
تعیین می کند. وقتی چنین کاری برای شهر انجام 

شود، سطح فرهنگ و هنر بالا می رود.
شادمهر راستین، فیلمنامه نویس و معمار نیز در 
این نشست با بیان این که اصلی ترین کاری که این 
طرح انجام داد، آشنایی زدایی بود، گفت: من از این 
اتفاق فیلم گرفتم، چون برایم خیلی شوک آور بود. 
منحصر ب��ودن آن برایم جالب بود. ای��ن پروژه در 
خیلی از شهرهای دنیا رد شده و برای نخستین بار 

در تهران ظهور کرده است.
ما بمباران نصیحت می ش��ویم؟ این جا دیدیم 
هیچ فرقی بین یک اثر موزه لوور و اثری که س��ر 
چهارراه مخبرالدوله روی بیلبورد هس��ت وجود 

ندارد، اینجا کپی برابر اصل است.
به گفته او مهم ترین ایراد این برنامه نبود برنامه 

پایدار برای ادامه دادن آن است.
نقدها را می پذیریم

نماینده شهرداری تهران در جلسه دیروز، جمال 
کامیاب، مدیرعامل س��ازمان زیباسازی شهر تهران 
در پاسخ به نقد و نظرها گفت: ما می خواستیم با این 
کار، یک احساس خوب بین شهروندان ایجاد کنیم، 
نمی دانم موفق بوده ای��م یا نه. انتش��ار زیبایی یک 
ارزش اس��ت. کاری که نصیحت مستقیم نمی تواند 
انجام ده��د.  او افزود:  باید قضاوت م��ردم را در این 
اتفاق جدی بگیریم. اکنون در حال رصد کاستی ها 
هستیم. هیچ هدفی نداش��تیم که از هنر و هنرمند 
اس��تفاده ابزاری کند. با ش��نیدن ای��ن انتقادات و 
نظرات می توانیم آن را به ش��کل صحیح تری انجام 
دهیم و اگر هم درست نبوده حداقل بدانیم که بعدا 

انرژی این چنینی برایش صرف نکنیم.

ایس�نا| فرمانده نی��روی انتظامی در 
مورد فراخوان منتشرشده در شبکه های 
اجتماعی ب��رای تجم��ع در اعتراض به 
تک نرخ��ی ش��دن بنزین گف��ت: مردم 
ما هوش��یارتر از آن هس��تند که اس��یر 
فراخوان های شبکه های اجتماعی شده و 
تا این لحظه نیز گزارشی از تجمع حاصل 

نشده است.
س��ردار حس��ین اش��تری در حاشیه 
روس��ای  معارف��ه  و  تودی��ع  مراس��م 
پلی��س راهنمایی و رانندگ��ی و در جمع 
خبرنگاران اف��زود: مردم هوش��یارتر از 
آن هس��تند که با یک فراخ��وان فریب 
بخورند و البته مسئولان نیز به دنبال حل 

دغدغه های مردمی هستند.
فرمان��ده نی��روی انتظام��ی ب��ا بیان 
این ک��ه کاهش تلفات ج��اده ای، ارتقای 
فرهنگ ترافیکی و اس��تفاده از س��امانه 
کنترل هوش��مند از اولویت های امسال 
پلیس راه��ور اس��ت، در م��ورد چرایی 
پیگی��ری پلیس ب��رای تصوی��ب قانون 
جدی��د راهور و برخی ش��ایعات مبنی بر 
این که پلی��س به دنبال جریمه بیش��تر 

اس��ت، گفت:  باید فاز دوم قانون جدید 
راهنمایی ورانندگی نیز در مجلس مورد 
بررس��ی قرار گیرد و در صورت تصویب 

نسبت به اجرای آن اقدام خواهیم کرد.
اشتری با بیان این که هدف پلیس تنها 
ارتقای س��طح فرهنگ ترافیکی مردم و 
کاهش تصادفات اس��ت، گف��ت: به هیچ 
عنوان دنبال جریمه و افزایش آن نیستیم 
بلک��ه معتقدیم ب��ا وجود قان��ون جدید 
بازدارندگی و تأثیر بیش��تری درخصوص 

کاهش تصادفات ایجاد می شود.
او درمورد آخرین وضع پلیس افتخاری 
نیز گفت: پلیس افتخاری درحال حاضر 
در مرحله مقدماتی قرار دارد و امیدواریم 
تا پایان  س��ال حضور فعال تری داش��ته 

باشند.
فرمانده نیروی انتظامی در مورد نقش 
پلیس در قرارگاه س��ایبری انتخابات نیز 
گفت: ه��ر وظیفه ای که قان��ون برعهده 
ما می گ��ذارد به آن عم��ل خواهیم کرد. 
اشتری درباره معرفی خودروهای ناایمن 
نیز بی��ان کرد: ای��ن مس��أله را از پلیس 

راهنمایی و رانندگی پیگیری کنید.

ش�هروند| مدیرکل آزمایشگاه مرجع 
کنترل غ��ذا و دارو گف��ت:  »تع��دادی از 
نمونه های دریافتی پرتق��ال، لیموترش و 
سیب قاچاق که توسط تعزیرات حکومتی 
توقیف ش��ده، مورد آزمایش و بررسی قرار 
گرفته که نشان داد میزان آفت کش های آن 
بیش از حد مجاز استانداردهای ملی ایران 

است.« 
حسین رستگار، ادامه داد: »ممکن است 
این آفت کش ها بر سلامت مصرف کننده 
اثرات مضری را ایج��اد کنند، این موضوع 
نش��ان دهنده نیازمندی ب��ه برنامه ریزی 
جدی و نظارت بر ورود و مقابله با کالاهای 
قاچاق توسط سازمان های ذیربط است.« او 
از نبود نظارت و کنترل بر کالاهای قاچاق 
انتقاد ک��رد.» حجم بالای��ی از مرکبات و 
میوه ها به صورت قاچاق وارد کش��ور شده 
که از جنبه س��لامت از هیچ گونه نظارت و 
کنترلی به عل��ت ورود از مبادی غیرمجاز 
برخوردار نیستند و سازمان های نظارتی نیز 
برای نظارت بر این کالاها دسترسی و امکان 
به منابع تولید و منبع وارد کننده نداشته و 
بسیاری از آنها نیز به علت نامشخص بودن 

شرکت یا شخص وارد کننده امکان برخورد 
قانونی با آنها وجود ندارد و تنها در س��طح 
عرضه می توان نظارت ه��ای متناوبی را از 
سوی سیستم های نظارتی و کنترلی انجام 

داد.«
او ادام��ه داد: »کالاهای قاچ��اق غیر از 
تهدید جدی س��لامت جامعه آسیب های 
جبران ناپذی��ری ب��ر تولید داخل��ی که از 
ش��اخصه های اقتصاد مقاومتی بوده را نیز 
وارد می کند و ورود مرکبات و میوه های با 
سموم بیش از حد مجاز نشانه ای از صدمه 
بر س��لامت مصرف کننده و از طرفی دیگر 

صدمه بر تولید داخلی است.«
به گفت��ه رس��تگار، تولی��د مرکبات و 
میوه ج��ات در ایران بی��ش از حد مصرف 
سطح کش��ور بوده و بس��یاری از آنها نیز 
صادر می شوند و حتی آماری نیز مبنی بر 
مصرف بالاتر میوه در جامعه نسبت به سایر 
کشورها در ایران وجود دارد که این موضوع 
به هیچ وجه قاچاق این محصولات به کشور 
را توجیه نمی کند و در کنار صدمه به تولید 
داخلی، بحث سلامت این کالاها نیز شدیدا 

باید مورد توجه قرار گیرد.

فرمانده ناجا در واکنش به فراخوان تجمع بنزین مطرح کرد:

گزارشی از تجمع اعتراضی به بنزین نداشته ایم
مدیر کل آزمایشگاه مرجع کنترل غذا و دارو: 

سم موجود در سیب، پرتقال و لیموترش قاچاق، بیش از حد مجاز است

طرح »نگارخانه ای به وسعت یک شهر«، زیر ذره بین نقد هنرمندان و استادان دانشگاه 

قضاوت مردم درطراحی های هنری شهر را  جدی بگیریم

تهران شهر مغشوشی است. 
 وقتی اثر زیبایی هم در آن

 به نمایش گذاشته شود، انگار 
به اغتشاش بصری آن کمک 

کرده، چون چیزی که در تهران 
زیاد است، عناصر بصری 

است، حالا می بینیم که اثرهای 
کلاژ شده در شکل های مختلف 
از دوره های تاریخی متفاوت 
در تهران به نمایش گذاشته 

می شوند 
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